
 Rådet for Bæredygtig Udvikling 2022  
 

Møde nr. 2 
Referat for møde torsdag den 12. maj 2022.  
 
Deltagere: Rådet: Eric Lerdrup Bourgois (fmd), Vibeke Højbjerg, Gitte Klein (Grøn Guide), 
Marianne Thorsø Nielsen (nfmd), Svava Lykkegaard Hansen, Marianne Engberg, Lars Jonsson og 
Nils Henrik Christensen. Øvrige: Michala Andersson og Flemming Bo Petersen (ref.) 
Ikke til stede: Anders Glümer har midlertidig orlov fra Byrådet. Karna Lønne, Henrik Tonnesen og 
John Frandsen var fraværende.   
Der var 7 stemmeberettigede rådsmedlemmer (af 11) til stede. Rådet var beslutningsdygtigt. 

1. Bemærkninger til dagsordenen (godkendelse)                               
_____________________________________________________________ 

Beslutning   Rådet godkendte den udsendte dagsorden 
 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde den. 31/3-22 
Indledning   Referat fra sidste møde er vedlagt.  
                                  _____________________________________________________________ 
Beslutning  Rådet godkendte det udsendte referat 
 

3. Bæredygtig borgerpris 
Indledning Forvaltningen havde inden deadline modtaget besked om 4-5 kandidater.  
                                  _____________________________________________________________ 
Beslutning: Rådet besluttede at indstille tre personer ud af de fem kandidater.  
 
Referat Medlemmerne gav deres bud på hvilke tre, der skulle indstilles til MEBU og 

bad om at få repeteret formål og kriterier for valg af kandidater.  
   

Rådet besluttede ud fra kriterierne, som blev politisk godkendt i foregående 
byrådsperiode, at se bort fra en enkelt kandidat. Rådet overvejede inden 
næste uddeling af prisen at foreslå MEBU, at omformulere kriterierne for 
tildeling af prisen, så der er fokus på bæredygtighed i bred forstand.   
 
 

4. Danmarks vildeste kommune – status i Allerød 
Indledning Forvaltningen har udarbejdet et udkast til en ”finale-grønbog”, som er 

kommunens bidrag til konkurrencen ”Danmarks vildeste kommune”. Der er 
fokus på den indsats der er gjort af kommunens borgere.    

                                  _____________________________________________________________ 
Beslutning Rådet tog forvaltningens korte orientering til efterretning 

 



5. Rådets arbejdsområde, rammer og ideer til forandring 
Indledning Punktet er en fortsættelse af debatten fra første møde.  

 
Formandsskabet foreslår, at rådet har en dialog om rådets rolle og virke med 
overskriften "Hvad kan vi sammen, som vi ikke kan hver for sig?" 
Rådets medlemmer kunne tage afsæt i hvem vi er hver for sig. 
____________________________________________________________ 

Beslutning Rådet besluttede at fortsætte arbejdet med en prioritering/fokusering af 
rådets indsats på Rådets næste møde.    
Konkret vil Rådet fortsætte arbejdet med workshop 2 fra møde nr. 1.  

 
Referat Forvaltningen gennemgik på mødet rådets foreløbige besvarelser fra 

workshop 2, med svar fra 5 af rådets i alt 12 medlemmer (incl. Grøn guide).   
 
Debatten fortsætter på det førstkommende møde.         

 

6. Rådets økonomiske rammer 
Indledning Der er spurgt til om Rådet kunne støtte projekter. Rådet har ca. 11.000 kr. til 

forplejning og småudgifter. Rådet kan overveje at tage et beløb herfra.     
                                  _____________________________________________________________ 
Beslutning Rådet besluttede at nedtone forplejningen, men valgte ikke at afsætte et 

beløb til uddeling, da der kunne komme udgifter til arrangementer i løbet af 
året. Fremover vil der på rådsmøderne være vand, kaffe, te og danske 
frugter. Forvaltningen er åben for forslag, men kan kun tilbyde hvad 
kantinen (Glad Mad) kan levere.  

 

7. Information fra baglande, byrådet og relevante politiske fora 
Indledning Forvaltningen er gået i gang med at udarbejde en klimatilpasningsplan 

(MEBU fik en status om processen i marts og der er nedsat en styregruppe). 
Anne Sofie Hartelius, Natur og Miljø, er projektleder.   

                               _____________________________________________________________ 
 

Referat Forvaltningen orienterede om borgermøde den 8. juni om klimatilpasning 
samt møde den 30. juni om synergiprojekt, ved Lynge – Bastup Nord, som 
har fokus på fredning og klimatilpasning. Danmarks Naturfredningsforening 
deltager på det sidste møde, som finder sted på Lynge Kro.  

  
Marianne Thorsøe orienterede rådet om et tilbud fra Morten DD (Aarhus 
Naturhistoriske museum) om at mødes med kommunens folkevalgte og tale 
om biodiversitet. Hun så et sådan møde som en mulighed for at rådet kunne 
bidrage til at styrke de folkevalgtes viden om biodiversitet. Der var flere, som 
fandt ideen god og der var bred opbakning til at gå videre.    

 
  



8. Valg af 2 repræsentanter fra RBU til Grøn guide bestyrelsen.  
Indledning   Der var vedlagt et visionspapir fra Grøn Guide til inspiration 
                                  _____________________________________________________________ 
Beslutning Rådet valgte Vibeke Højbjerg som den ene af de to repræsentant for RBU i 

bestyrelsen for Grøn Guide. Den anden plads vil blive besat på det næste 
møde i rådet. Formanden bad interesserede melde sig inden næste møde.     

 

9. Næste møde i rådet 
                                  _____________________________________________________________ 
Beslutning Der udsendes snarest en doodle i forhold til næste møde i rådet. Mødet 

placeres fra og med uge 36.  
 

10. Eventuelt  

                                  _____________________________________________________________ 
Referat  Nils Henrik Christensen fortalte, at det var hans sidste møde i Rådet. Han 

spurgte ind til Carbon 20 (om det fortsatte) og til de mange fraktioner, når 
der indsamles plastaffald. Nils Henrik vurderede, at de ca. 20 plastfraktioner 
fra husholdningerne (fx mælkekartoner) gjorde det svært at genbruge. Han 
var interesseret i hvad der videre skete med plasten. Både som borger og 
som virksomhedsleder.  

 
Michala meddelte, at spørgsmålet ville blive taget op. Michala kunne desudn 
fortælle, at Carbon 20 samarbejdet fortsatte.      
 
Formanden tilsluttede sig interessen for plast og foreslog Vest 
forbrændingen som ekskursionsmål for rådet. Michala tilføjede, at I/S 
Norfors kunne være mere oplagt for en ekskursion.  
 

 
  
Sekretær 

Flemming Bo Petersen 
Natur og Miljø 


